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Nyomtatott és online sajtó 
 

 

Orbán Viktor: Magyarország továbbra sem küld fegyvert Ukrajnába 
2024. február 2. – MTI, hirado.hu 

Sikerként értékelte a csütörtöki, az európai uniós csúcson folytatott tárgyalásait Orbán Viktor 

miniszterelnök pénteken. A kormányfő a Kossuth rádió Jó reggelt, Magyarország! című 

műsorában kijelentette: Magyarország továbbra sem küld fegyvert Ukrajnába, ahhoz járult 

hozzá, hogy a csődbe jutott ukrán állam ne omoljon össze.  Orbán Viktor az orosz-ukrán háború 

kapcsán kulcskérdésnek nevezte a békét, de azt mondta, "ebben nem állunk jól, merthogy 

Brüsszel a háború lázában ég", az európai vezetők háborús logika mentén érvelnek. 

Magyarország szerint Brüsszelben mindennek a béke körül kellene forognia és arra kellene 

törekedni, hogy minél hamarabb tűzszünet legyen és utána béketárgyalások - jelentette ki. 

Hozzátette: a csütörtökön Ukrajnának jóváhagyott 50 milliárd euró nem fegyverekre megy, 

hanem az ukrán állam működésére. Orbán Viktor azt mondta, sikerült megakadályozni 

Brüsszelben, hogy Magyarország pénzét elvegyék és elküldjék Ukrajnába. 

 

Lázár János az AUR-ról: aki a magyarok ellensége, az Magyarország ellensége 
2024. február 1. – MTI, hirado.hu, Demokrata, Mandiner, PestiSrácok.hu, maszol.ro 

Aki a Romániai Magyar Demokrata Szövetség (RMDSZ) ellensége, az a Fidesz ellensége, aki a 

magyarok ellensége bárhol a Kárpát-medencében, az Magyarország ellensége - jelentette ki 

Lázár János építési és közlekedési miniszter a Maszol-nak - a romániai Új Magyar Szó online 

kiadásának - nyilatkozva Kolozsváron. A miniszter a videóinterjúban, amelynek összegzését 

csütörtökön közölték a portálon, a román sajtóban megjelent azon találgatásokra reagált, 

amelyek szerint valamiféle együttműködés alakulhat ki az európai konzervatív táboron belül a 

Fidesz és a Románok Egyesüléséért Szövetség (AUR) között. Lázár János közölte, az európai 

konzervatív politikai térben Orbán Viktor miniszterelnök megkerülhetetlen. "A legrégebb óta 

a választók bizalmának elnyerésére képes politikus, akinek a legnagyobb tapasztalata, 

felkészültsége és tekintélye van ebben a táborban. Mellőzhetetlenül erőteljesen képviseli a 

migráció visszautasítását, a családok támogatását vagy a nemzeti önrendelkezést, szuverenitást 

mint értékeket" - hangsúlyozta. 

 

2024 legyen a felvidéki magyarság megerősödésének éve 
2024. február 1. – Ma7.sk 

Potápi Árpád János nemzetpolitikáért felelős államtitkárral és Czimbalmosné Molnár Éva 

főosztályvezetővel egyeztetett csütörtökön Forró Krisztián, államfőjelölt, a Magyar Szövetség 

elnöke. Forró Krisztián lapunknak elmondta, a találkozón a magyar közösség előtt álló 

kihívásokról egyeztettek. Hangsúlyozták, a március 23-ra kiírt államfőválasztás és a júniusi EP-
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választás tétje az, hogy a 2024-es esztendő a felvidéki magyarság megerősödésének éve legyen. 

Forró aláhúzta, fontos, hogy a Magyar Szövetség jól szerepeljen, és ezáltal a magyar közösség 

erőt mutasson a soron következő választásokon. 

 

A Kortárs Magyar Galéria megalapításának 30. évfordulóját ünnepli 
2024. február 1. – Felvidék.ma 

Az évforduló alkalmából február elsején nyílik az idei első kiállításuk a dunaszerdahelyi 

Vermes-villában, melyen köszöntőt mondott Szilágyi Péter nemzetpolitikáért felelős helyettes 

államtitkár és Hájos Zoltán, Dunaszerdahely polgármestere. Iván Péter, a galéria igazgatója 

elmondta, hogy a 2024-es jubileumi évre egy nagyon színvonalas kiállítási tervet hozott össze 

a kuratórium, amit bükszén lehet mutogatni. A jelentős évforduló kapcsán Iván Péter úgy 

fogalmazott, hogy „ami 1994-ben Dunaszerdahelyen történt, az példaértékű”. Mint mondta, 

Luzsicza Lajos festőművész elképzelése, hogy legyen Dunaszerdahelyen egy összmagyar 

kortárs képzőművészeti gyűjtemény, Pázmány Péter polgármestersége alatt termékeny talajra 

talált. 

 

Szili Katalin: a magyar nemzetpolitika összefog minden magyart a Kárpát-

medencében és a diaszpórában 
2024. február 2. – MTI, hirado.hu, Demokrata, Magyar Hírlap, PestiSrácok.hu, Vajma.info 

A 2010-ben megújult magyar nemzetpolitika összefog minden magyart, aki a Kárpát-

medencében és a diaszpórában él - jelentette ki Szili Katalin, miniszterelnöki főtanácsadó, az 

Országgyűlés volt elnöke csütörtökön Washingtonban a magyar nagykövetségen, amikor 

találkozott amerikai magyar szervezetek képviselőivel. Szili Katalin "Béke és Biztonság" című 

tájékoztatóján kiemelte, hogy a kormány döntése alapján 2024 az együttműködő nemzet éve, 

ami tükrözi az idei év gyakorlati megközelítését. Úgy fogalmazott, hogy a csaknem másfél 

évtizede kezdett nemzetpolitika jelenleg "finomhangolásra" szorul. Ilyen finomításként 

említette példaként a Nemzeti Virtuális Tér kezdeményezést, amely révén a világban élő 

magyarok egy technológiai megoldás segítségével követhetik majd a magyar közmédia adásait. 

A Washingtonban és környékén működő mintegy 15 magyar szervezet képviselőit Szili Katalin 

tájékoztatta a Kárpát-medencében élő külhoni magyar közösségek helyzetéről, többi között a 

demográfiai változásokról. 

  

Idén is indulnak zarándokvonatok a csíksomlyói búcsúba 
2024. február 1. – MTI, hirado.hu, Magyar Nemzet, Demokrata, origo.hu, Vajma.info 

Idén is elindul a Boldogasszony és a Misszió zarándokvonat a Misszió Tours Utazási Iroda és a 

MÁV-Start közös szervezésében a csíksomlyói pünkösdi búcsúba - közölték a szervezők 

csütörtökön Budapesten, sajtótájékoztatón. Soltész Miklós, a Miniszterelnökség egyházi és 

nemzetiségi kapcsolatokért felelős államtitkára az eseményen kiemelte: a csíksomlyói 

zarándoklat egyszerre mutatja a magyar nemzet egységét és a keresztény tanítás 

szükségességét. A csíksomlyói búcsú válasz azokra a támadásokra, amelyek szerte a világon 
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érik a nemzeteket, a kereszténységet és a teremtett világ évezredek óta elfogadott törvényeit - 

mondta az államtitkár. Csíksomlyón együtt lehet a nemzet: nemcsak katolikusok, hanem 

protestánsok és istenkeresők is, és nemcsak a Kárpát-medencében élő magyarok, hanem szerte 

a világból a diaszpóra magyarsága is. Ez pedig fantasztikus erőt ad a magyar nemzetnek - 

hangoztatta Soltész Miklós. Az államtitkár a szintén a Misszió Tours által szervezett 

lengyelországi Fekete Madonna zarándokvonatról szólva kiemelte: Lengyelországban olyan 

kormány alakult, amely nyíltan szembemegy annak a társadalomnak az értékeivel, amely még 

a kommunizmus alatt is kiállt a kereszténység mellett. 

 

Hétfőtől látogatható a felújított fejedelmi palota Gyulafehérváron 
2024. február 2. – MTI, maszol.ro 

Hétfőtől látogatható az Erdélyi Fejedelemség egykori székhelye, a felújított fejedelmi palota 

Gyulafehérváron, amely először nyitja meg kapuit a nagyközönség előtt - írta csütörtöki 

közleményében az ebben berendezett múzeum. Erdély és Gyulafehérvár egyik legjelentősebb 

műemlék épületében az Erdélyi Fejedelemségek Múzeumát rendezte be jelenlegi tulajdonosa, 

a gyulafehérvári önkormányzat. A tavaly alapított, a polgármesteri hivatal alá rendelt 

intézmény kivételesen hétfőn nyitja meg kapuit a látogatók előtt, bár a hét első napján 

jellemzően zárva lesz. Az alaptárlat februárban ingyen látogatható - közölték. A G4Media.ro 

hírportál szerint a hivatalos megnyitót szombaton tartják, ezen Raluca Turcan román 

művelődési miniszter is részt vesz. 

 

Az értesülések szerint megállapodott a PSD és a PNL az EP- és az önkormányzati 

választások összevonásáról  
2024. február 1. – Krónika 

Miközben a kisebbik koalíciós partner Nemzeti Liberális Párt (PNL) továbbra is azt állítja, nem 

tőle származik egyes idei választások összevonásának ötlete, az értesülések szerint a PNL és a 

kormány vezető erejét adó Szociáldemokrata Párt (PSD) már megállapodott arról, hogy 

összevonják az európai parlamenti választásokat az önkormányzati választásokkal. A PNL 

szóvivője, Ionuţ Stroe szerda este azt állította: a választások összevonásának ötlete nem a PNL-

től származik, és valójában „a választási folyamat egyszerűsítéséről van szó, semmiképpen sem 

trükközésről”. Egyébként sajtóértesülések szerint mindkét párt forrásai megerősítették, hogy 

a hivatalos egyeztetéseken túl, amelyeket Marcel Ciolacu, a PSD és Nicolae Ciucă, a PNL elnöke 

folytat a vidéki pártvezetőkkel, már megszületett a döntés, és a helyhatósági választásokat 

összevonják az európai parlamenti választásokkal, így mindkettőt júniusban tartják meg. 

 

 

 

 

E
rd

é
ly

 

https://maszol.ro/belfold/Hetfotol-latogathato-a-felujitott-fejedelmi-palota-Gyulafehervaron
https://kronikaonline.ro/belfold/az-ertesulesek-szerint-megallapodott-a-psd-es-a-pnl-az-ep-es-az-onkormanyzati-valasztasok-osszevonasarol
https://kronikaonline.ro/belfold/az-ertesulesek-szerint-megallapodott-a-psd-es-a-pnl-az-ep-es-az-onkormanyzati-valasztasok-osszevonasarol


 

 

Napi Nemzetpolitikai Sajtószemle – 2024. február 2. 

 

 

A párkapcsolati viselkedés az erdélyi magyarokat a nyugati mintákhoz közelíti, 

de még mindig konzervatív az értékrendjük  
2024. február 1. – Krónika 

Egy friss felmérés szerint országos szinten a Székelyföldön a legnagyobb az élettársi 

kapcsolatban élők száma. Vita Emese szociológussal jártak utána, mi állhat az adatok 

hátterében, miként függ össze a jelenség vallási, nemzetiségi tényezőkkel. A társadalomkutató 

a Krónikának többek között kifejtette, nem úgy tűnik, hogy Romániában az élettársi kapcsolat 

hosszú távon alternatívája lenne a házasságnak, ugyanakkor a székelyföldi megyékben 

valószínűleg nem a modernebb mentalitással, vagy valamilyen értékváltozással függ össze az 

országos viszonylatban magas szám.  

 

Csak Hargita megyében több százszor kértek medve miatt segítséget tavaly a 

sürgősségi hívószámon  
2024. február 1. – Krónika, maszol.ro, Bihari Napló 

A Hargita megyei csendőrök a tavaly összesen 399-szer űztek el medvéket településekről vagy 

azok környékéről a 112-es segélyhívó számra érkezett lakossági bejelentések nyomán. Az adatot 

a Hargita megyei csendőrfelügyelőség parancsnoka, Dan Iamandi közölte az intézmény tavalyi 

tevékenységi mérlegét ismertető csütörtöki sajtótájékoztatóján. Az ezredes elmondta, hogy 

2021-ben körülbelül 500, 2022-ben pedig 311 lakossági bejelentés érkezett a csendőrség 

diszpécserszolgálatához medvék jelenlétéről, tehát tavaly nőtt az esetek száma az előző évhez 

képest. Hozzátette: előfordul az is, hogy az emberek nem a 112-es számot hívják, hanem 

közvetlenül a terepen járőröző csendőröktől kérnek segítséget nagyvadak elűzéséhez. 

 

Csibi Attila Zoltán megpályázza az RMDSZ Maros megyei szervezetének elnöki 

tisztségét 
2024. február 1. – maszol.ro 

Csibi Attila Zoltán, Erdőszentgyörgy polgármestere megpályázza az RMDSZ Maros megyei 

szervezetének elnöki tisztségét. Szerinte olyan vezetésre van szükség, amely képes egységet 

teremteni, amely hatékonyan képviseli a magyarság érdekeit. Csibi Attila Zoltán Facebook-

bejegyzésében jelentette be, hogy megpályázza az elnöki tisztséget. Úgy fogalmazott: az 

építkezés, a kőkemény munka és az összhang is az alapelvei közé tartozik, ezek mentén végzi a 

munkáját. „Ezt nemcsak az erdőszentgyörgyieknek bizonyítottam polgármesterként, az 

RMDSZ Maros megyei szervezete is megtapasztalhatta az ügyvezető elnöki mandátumom 

alatt” – fejtette ki. Hozzáfűzte, „közösen, egy erős csapat játékosaiként kell szembenéznünk az 

idei kihívásokkal, hiszen a mostani döntések legalább 10 évre fogják meghatározni 

közösségünk jövőjét”. 
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Márton Áron püspökké szentelésének 85. évfordulóját ünneplik Kolozsváron 
2024. február 1. – maszol.ro 

Lassan 85 éve annak, hogy Márton Áront püspökké szentelték a kolozsvári Szent Mihály-

templomban. Az évforduló alkalmából február 12-én, hétfőn 18 órától ünnepséget tartanak a 

kincses városban, a püspökké szentelés helyszínén. „Szeretettel hívunk hálát adni, imádkozni 

boldoggá avatásáért!” – olvasható a Szent Mihály Római Katolikus Plébánia Facebook-oldalán. 

Mint írták, Márton Áron püspökké szentelésének 85. évfordulját február 12-én 18 órától 

ünneplik majd a templomban, melyre szeretettel várnak mindenkit. Márton Áront 1939. 

február 12-én szentelte püspökké Andrea Cassulo apostoli nuncius, Pacha Ágoston temesvári 

és Fiedler István szatmár-nagyváradi püspök segédletével. Püspöki jelmondatát – Non recuso 

laborem – Tours-i Szent Mártontól választotta. Cristiana Marinelli, aki püspök szentté avatási 

ügyének új posztulátora, korábban a Maszol kérdésére válaszolva elmondta, hogy számára ez 

az ügy kiemelkedően fontos, hiszen Márton Áron egy olyan példa, amely megmutatja 

számunkra az erkölcsi hitelességet és az Istenhez való ragaszkodást, amely mindannyiunk 

számára útmutatóként szolgálhat. 

 

Oláh Emese: erős magyar képviseletre van szükség Kolozsváron 
2024. február 1. – maszol.ro 

Kolozsvár mindig vonzó erdélyi városnak számított, ehhez azonban elkötelezetten kell 

dolgozni, és felkészült csapatra van szükség, mondta a kincses város alpolgármestere az Erdély 

Tv 24plusz című műsorában. Oláh Emese rámutatott, 2020-ban a város az RMDSZ 

programjából átvette a város otthonosabbá tételére irányuló célkitűzést. „A kisváros a 

nagyvárosban elmélet gyakorlatba ültetése a célunk, olyan negyedek kiépítése és 

továbbfejlesztése a cél, amelyek bejárható távolságon belül biztosítják az óvodát, az iskolát, a 

sportolási lehetőségeket, megelőzve azt, hogy a szülő vagy nagyszülő órákon keresztül szállítsa 

a gyereket. Ez nem egyszerű feladat, ennek tudatában vagyunk – szögezte le Kolozsvár 

RMDSZ-es alpolgármestere. Hozzátette, mindenekelőtt a közszállítást szeretnék olyan szintre 

emelni, hogy a különböző negyedeket könnyen meg lehessen közelíteni. 

 

Honosítási karaván Csíkszentmártonban  
2024. február 1. – szekelyhon.ro 

Kiszállást szervez Csíkszentmárton községbe az RMDSZ Csíki Területi Szervezete az Eurotrans 

Alapítvánnyal együttműködve, hogy segítsék az érdeklődőket olyan, a magyar állam nyújtotta 

lehetőségek megragadásában, mint például a honosítás – hívja fel a figyelmet az RMDSZ Csíki 

Területi szervezete. A Csíkszentmártonba kiszálló illetékesek a honosítási kérelem 

benyújtásában, a házasság, születés, haláleset vagy válás anyakönyveztetésében is segítik a 

községben érdekelteket, akik emellett a személyazonossági igazolvány igényléséről is 

tájékoztatást kaphatnak, valamint az anyasági és életkezdési támogatással kapcsolatos 

kérdésekben is felvilágosítják őket igény szerint. Utóbbi esetében ugyanis 2018 óta a nem 

Magyarország területén született és élő, magyar állampolgárságú gyermek után is igényelhető 

az anyasági támogatás és a babakötvény. Az anyasági támogatás egyszeri szociális juttatást 
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jelent, amelyet az édesanya magyar állampolgárságú gyermekének születését követő hat 

hónapon belül igényelhet.  

 

Volt moldovai hírszerzőfőnök: George Simiont vagy lefizette Moszkva, vagy 

zsarolja  

2024. február 1. – Krónika 

Vagy lefizette Oroszország George Simiont, a szélsőséges Románok Egyesüléséért Szövetség 

(AUR) elnökét, vagy zsarolással tartja a kezében – véli Valentin Dediu, a Moldovai Köztársaság 

titkosszolgálatának (SIS) korábbi megbízott igazgatója. A megjegyzés apropója az, hogy Marcel 

Ciolacu román miniszterelnök szerdán bejelentette: hivatalos kéréssel fordul az ukrán és a 

moldovai kormányhoz, hogy azok indokolják meg, miért tiltották ki Simiont országuk 

területéről. Az egykori kémfőnök – aki 2011-2013 között töltötte be a tisztséget – a TVR 

Moldova televíziónak nyilatkozva beszélt Simion állítólagos orosz kapcsolatairól. Dediu Iurie 

Roșcához hasonlította Simiont, ahhoz a moldovai politikushoz, aki az 1990-es években 

egyesüléspárti vezetőnek adta ki magát, de később az orosz politikát népszerűsítette, és a 

moszkvai propaganda egyik élharcosának számító Sputnik Moldova koordinátora volt.  

 

Összeköt a termálvíz: a határon innen új fürdőt építenek, a magyar oldalon a 

meglévőt korszerűsítik 
2024. február 1. – Krónika 

Határon átívelő támogatási program keretében vágnak neki termálfürdő-építésnek Nagylakon, 

a beruházás értéke több mint egymillió euró. Az Arad megyei város a magyar oldalon található 

Tótkomlóssal szövetkezett, hogy közös pályázat keretében fejlesszék a térség turizmusát. A 

Békés vármegyei településen – ahol már kiaknázzák az altalajkincset – a meglévő fürdőt 

szeretnék korszerűsíteni. Nagylak polgármesteri hivatala a napokban közölte, benyújtották 

pályázatukat az Interreg Románia-Magyarország nevű programban. A projekt célja a turizmus 

fellendítése a Nagylak–Tótkomlós határ menti térségben. Ennek érdekében az Arad megyei 

kisváros új termálvizes strandot építene az 1 250 000 eurót kitevő pályázati pénzből, miközben 

az Orosházi járásban fekvő település a meglévő fürdőt korszerűsítené a partiumi önkormányzat 

tájékoztatása szerint. 

 

Faragó Péter: Az EP választás fontos számunkra 
2024. február 1. – Nyugati Jelen 

Január 31-én, szerdán az RMDSZ Arad Megyei Szervezete székházának a nagytermében 

tartotta a Megyei Küldöttek Tanácsának az alakuló ülését. A szép számban megjelent 

küldötteket Faragó Péter megyei elnök, parlamenti képviselő köszöntötte, megköszönve 

mindenkinek, aki vállalta, hogy a következő két évben MKT-tagként segítse a megyei 

szervezetet. Mivel még nem volt MKT-elnökség, maga vállalta az alakuló ülés levezetését, majd 

ismertette a napirendet, amely az előző napokban kissé megváltozott, 10 pontra módosult. 

Miután a küldöttek jóváhagyták a napirendet, a jelenlévőket felkérte: egyperces néma 
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felállással adózzanak a Nőszervezet közelmúltban elhunyt elnöke, Tripon Ildikó emlékének, 

akit szombaton kísérték utolsó útjára. 

                            
Mi a közös Korčokban és Ódorban? 
2024. február 1. – Ma7.sk 

A helyzet úgy áll, hogy a márciusi államfőválasztáson és a júniusi európai parlamenti 

választáson is a magyar érdekek mellett, vagy azok ellenében szavazhatunk felvidéki 

magyarként. Ódor Lajos a PS európai listavezetőjeként felzárkózott a párt által nyíltan 

támogatott kiérdemesült magyarfaló Ivan Korčok államfőjelölt mellé. Szakmai felkészültségét 

tisztelhetjük, de pártpolitikai szerepvállalása nem lehet rokonszenves azoknak, akik 

támogatják a jelenlegi magyar és szlovák kormány igyekezetét, hogy egy észszerű, normális 

viszony legyen a két ország között, ahelyett, hogy a szlovák fél ideológiai alapon üzengessen 

Budapestnek, ahogy azt Korčoktól, Káčertől, vagy éppen Ódor Lajos kormányától láthattuk. 

 

A magyar közösség szolgálatában 
2024. február 1.- Ma7.sk 

A kárpátaljai Balog József tavaly érkezett Fülekre a Petőfi Sándor Program keretein belül 

ösztöndíjasként, munkájával a Füleki Csemadok Alapszervezetet segíti. A Kárpát-medence 

szórványmagyarságát segítő programot a nemzetpolitikai államtitkárság 2015 tavaszán 

indította el. Célja a szórványterületeken fogyásban lévő magyarság nemzettudatának 

megerősítse. Balogh József októberben kezdte meg szolgálatát a helyi Magyar Közösségi 

Házban. A Csemadok helyi szervezete már több fiatalt is fogadt, akiknek munkájával nagyon 

elégedettek. A Balogh Józsefet megelőző Burovnicz Laura és Endrődi Mike Attila is élettársra 

lelt a közösségben, ezáltal a velük való kapcsolat továbbra is élő. 

 

A Reviczky Társulás tisztújító közgyűlést tartott Léván 
2024. február 1. – Felvidék.ma 

Január 31-én tisztújító közgyűlésére invitálta tagjait és szimpatizánsait a lévai magyar házat 

üzemeltető Reviczky Társulás. Urbán Zoltán, a szervezet elnöke a gyűlésen ismertette a 2023-

as évben megvalósult javításokat. A fejlesztések a Bethlen Gábor Alap támogatásával valósultak 

meg. Az est további részében a vendégek felszólalásai következtek. Megtisztelte jelenlétével a 

közgyűlést Gubík László, a Szövetség a Közös Célokért elnöke; Hideghéthy Andrea, a Szövetség 

a Közös Célokért ügyvezető igazgatója; és Lőrincz Katalin, a Juhász Gyula Magyar Tannyelvű 

Alapiskola igazgatója. 

 

A modern szemléletű anyanyelvoktatással foglalkozik a februári Katedra 
2024. február 1. – Felvidék.ma 

A február 21-ére kitűzött anyanyelv nemzetközi napja alkalmából a Katedra XXXI. 

évfolyamának 6. lapszáma az anyanyelvoktatást helyezi középpontba. A szerzők a 
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szociolingvisztikai kutatásokkal egybecsengően a felcserélő szemléletű anyanyelv-pedagógia 

helyett a hozzáadó szemléletet erősítik meg az írásaikban. A pedagógiai tárgyú írások között 

Schulcz Patrik a részvételi akciókutatás oktatásbeli hasznosíthatóságát ismerteti, Csicsay 

Alajos pedig a tanári mesterség esszenciájáról elmélkedik. A digitális folyóirat megjelenését a 

Kisebbségi Kulturális Alap és a Magyar Tudományos Akadémia támogatja. 

 

Elnöki ügy 
2024. február 1. – Tokár Géza – Új Szó 

Ismét van magyar érintettsége a szlovákiai elnökválasztásnak, hiszen Forró Krisztián révén 

sorozatban a harmadik választáson lesz kisebbségi induló. Míg az előző két alkalommal 

látszott, hogy mi az adott jelölt célja a lépéssel, most sokkal homályosabbnak tűnik, miféle 

stratégiába illik bele az indulás. A szlovákiai magyar közösség a társadalom része, és ha Forró 

nem lenne jelen a vitákon, valószínűleg egyáltalán nem is kerülne szóba az a puszta tény, hogy 

a lakosság tizede egy párhuzamos világban él, nem az államnyelvet használja, és nem is a 

szlovák kultúrát tekinti etalonnak. Jelenleg nem világos, hogy Forró pontosan mit akar 

bizonyítani az indulással. Egy, a számok alapján gyengének tűnő, a Szövetség népszerűségét 

alulmúló szerepléssel csak ronthat a renoméján, és olyanok is megkérdőjelezhetik a 

rátermettségét, akiknek ez ősszel eszébe sem jutott volna. 

 

Törvényalkotási tervben a KKA megszüntetése – de lehet, hogy 

figyelmetlenségből 
2024. február 1. – Új Szó 

A kormány csütörtök délelőtt elfogadta a 2024-es évre vonatkozó törvényalkotási tervét. 

Kisebb felzúdulást okozott, hogy a tervben több ellentmondásos célkitűzés, köztük a Kisebbségi 

Kulturális Alap megszüntetése is szerepelt. Egyelőre zavaros, mi a kormány szándéka KKA-

ügyben. A törvényalkotási tervek minden év elején megszületnek és iránymutatásként 

szolgálnak a kormánynak és a minisztériumoknak arra nézve, milyen kulcsfontosságú 

törvényeket kell előkészíteniük az év folyamán. Az idei évre vonatkozó terv egyik furcsasága, 

hogy változatlan módon szerepel benne egy olyan összevont alap kialakításának a terve. 

Horony Ákos sem érti a fejleményeket, azonban jóhiszeműen feltételezi, hogy a kulturálos tárca 

az ígéreteinek megfelelően cselekszik majd az alap kapcsán. 

 

20. évfordulóját ünnepelte a Pozsonyi Magyar Vigadóbál 
2024. február 1. – Új Szó 

A szlovákiai magyar bálok egyik legimpozánsabb báljának szlogenje: „mulatni bolondulásig”. 

A Szlovák Filharmónia épületében található pozsonyi Vigadó (Redut) egyedülállóan elegáns 

helyszínt biztosít a bálozók számára. Az első bál 2004-ben került megrendezésre és azóta 

tizenkétszer sikerült megszervezni. Az estét ezúttal is a Duna Utcai Magyar Tannyelvű 

Alapiskola és Gimnázium előbálozói nyitották meg, palotás tánccal. A talpalávalót az este 

folyamán nagy bálizenekar és cigányzenekar szolgáltatta. 
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Film készül Ákosról és a DAC-ról is 
2024. február 1. – Új Szó, Bumm.sk 

Filmgyártási támogatásokról döntött a Nemzeti Filmintézet (NFI). Az NFI majdnem 255 millió 

forinttal támogat egy dokumentumfilmet, ami a DAC-ról, Dunaszerdahely 1904-ben alapított 

sportklubjáról szól. A film bemutatja, hogy „mit jelent ma felvidéki magyarnak lenni, mit jelent 

a Felföldön élőknek egy magyar focicsapat”. Szurkolók megszólaltatásával, személyes 

történeteken keresztül ismerhetik meg a nézők a DAC jelentőségét, és az is kiderül, hogyan vált 

az egyesület intézménnyé, és mit testesít meg napjainkban. A forgatás tavasszal kezdődik, az 

eredmény év végén lesz látható. A DAC rendezője a Blokádot is jegyző Tősér Ádám, producere 

pedig az SZFE kuratóriumában ülő Lajos Tamás. 

 

Ádám Zita Rimaszombatból Magyar Nyelvőr Díjat kapott 
2024. február 1. – Körkép.sk 

2023 decemberében Ádám Zita Magyar Nyelvőr Díjat kapott. Az elismerést Tuzson Bence, 

Magyarország igazságügyi minisztere adta át a Magyar Tudományos Akadémián. A miniszter 

a díjátadón kiemelte, hogy az elismerést olyan személyek kaphatják, akik sokat tettek a magyar 

nyelv ápolásáért határon innen és túl. Ádám Zita emblematikus alakja a felvidéki, ezen belül a 

gömöri oktatásügynek. A Szlovákiai Magyar Pedagógusok Szövetsége tiszteletbeli elnökeként, 

de főleg a Rimaszombati Regionális Pedagógiai Központ vezetőjeként ma is megkerülhetetlen 

személye nemcsak a stratégiai kérdések eldöntésének, hanem a magyar oktatásügy 

mindennapos kérdései megoldásának gyakorlatában is. 

 

Gyurcsi Pomichal Mária: Nagy szeretettel lehet csak a magyar közösségért 

dolgozni  
2024. február 1. – Ma7.sk 

A Csemadok Rétei Alapszervezetét, valamint a Révisz színjátszócsoportot Gyurcs Pomichal 

Marika fogja össze, aki a Csemadok díjátadóján megkapta a Közművelődési díjat. A 

szórványvidékhez tartozó Réte falujában a község lakosságának jó része szlovák 

nemzetiségűnek vallja magát, erős az asszimiláció, de a helyi önkormányzatba ennek ellenére 

szinte csak magyar anyanyelvűeket választottak, a polgármester is magyar lélekkel vezeti a 

falut. A magyar közösség aktivizálásában szerves része van a helyi Csemadok elnöknek, Gyurcsi 

Pomichal Marikának. Soha  nem gondolkodott azon, könnyebb vagy nehezebb -e a 

szórványban magyarnak lenni, vagy magyar közösséget éltetni. Vallja, addig, amíg van kivel és 

kiért dolgozni, addig egyszerűen csinálni kell, amit az ember tud, méghozzá nagy szeretettel. 
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Továbbvisszük az összefogás értékét 
2024. február 2. – Magyarszo.rs 

A Vajdasági Magyar Szövetség Újvidéki Városi Szervezete szerdán este 23. alkalommal 

ünnepelte meg Újvidék város napját. Az ünnepséget hagyományosan az Újvidéki Színházban 

tartották meg. Vicsek Annamária, a VMSZ Újvidéki Városi Szervezetének elnöke beszédében 

kiemelte, hogy különösen fontos ez a nap számukra, hiszen az önkormányzat és a VMSZ 

tisztségviselői is megjelennek az ünnepségen, megerősítve azt a tényt, hogy közösen állnak 

Újvidék mögött. A szerdai ünnepségen beszédet mondott Újvidék testvérvárosának, a 

magyarországi Pécs városának alpolgármestere, Zag Gábor is. – Pécs számára rendkívül fontos 

közös hagyományaink ápolása, és a városaink közötti kötelék, amely az évek során kiterjedt 

életünk számos területére. 

 

Gion Nándor születésnapján átadták az irodalmi és képzőművészeti pályázat 

díjait 
2024. feburár 1. – PannonRTV 

A szenttamási Népkönyvtár és a Gion Nándor Emlékház december elején harmadik 

alkalommal hirdette meg Gion Nándor tiszteletére az irodalmi és képzőművészeti pályázatát. 

A két pályázat díjnyertes alkotói számára a jutalmakat a Népkönyvtárban a szenttamási író 

születésnapján, február 1-jén adták át. Balázs Luca, díjazott, 7. osztályos diák: „Az egyik 

kedvenc íróm Gion Nándor, az Engem nem úgy hívnak, olvastam a Kárókatonák még nem 

jöttek vissza, a Postarablókat. Ezen kívül még olvastam tőle könyveket, azokra már nem 

emlékszek, de nagyon szeretem és szeretném még olvasni.” Az irodalmi és képzőművészeti 

pályázat egyik célja, hogy a diákok a regényekben említett helyszíneket összehasonlítsák a mai 

környezettel, és bemutassák, hogy azok mennyit változtak az idők folyamán. 

 

A Subotica-trans is napirenden szerepelt a szabadkai VKT ülésén 
2024. február 1. – PannonRTV 

Döntés született a Subotica-trans Utasszállító Közvállalat köz-magán partnerségi projektjének 

elindításáról a Városi Képviselő-testület 43. rendes ülésén. A gáz- és ivóvízhálózat bővítése, 

valamint a közművállalatok és kft.-k 2024-es működési terve is napirenden szerepelt. A 

koronavírus-járvány idején jelentős veszteséget könyvelhetett el a Subotica-trans Utasszállító 

Közvállalat. Ebből a helyzetből a mai napig nem tudtak kilábalni - hangzott el az ülésen. 

Miroslav Milojević, önkormányzati frakcióvezető, Szabadka Polgári Mozgalma: „Az első ok az 

volt, hogy Stevan Bakić polgármester 2021. december 28-án ígéretet tett arra, hogy 2023 

végére megoldódik a szabadkai utasszállítás problémája, talpra áll a vállalat, és hogy nem lesz 

magánosítás. Ezt egyszerűen nem valósította meg, hogy ne mondjak rosszabbat. Most 

jutottunk el odáig, hogy készül a köz- és magán partnerségről szóló tanulmány.” 
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Magyarkanizsai képviselő-testület: Napirenden az intézmények idei munkaterve 
2024. február 1. – Vajma.info 

Idei első, sorrendben viszont XXVIII. ülését tartotta csütörtök délelőtt a Magyarkanizsai 

Községi Képviselő-testület. Összesen 18 napirendi pontot vitattak meg a képviselők, 

túlnyomórészt az intézmények idei munkaterveivel foglalkoztak. Az ülést követően Pletikoszity 

Tibor és Ervin Beharović frakcióvezetők adtak összefoglalót a legfontosabb döntésekről. - 

Először meghallgattuk a Regionális Hulladékgazdálkodási Kft. 2024. évi üzletviteli programját, 

majd elfogadtuk azt - összegezte Pletikoszity Tibor. - Határozatot hoztunk a Magyarkanizsai 

Vöröskereszt 2024. évi munkaterve jóváhagyásáról, ami nagyon fontos községünk 

mindennapjait tekintve. Elfogadtuk a Tisza Menti Információs Fejlesztési Központ 2024. évi 

munkatervét, amely nagy jelentőségű volt és marad községünk pályázatainak megírásában. A 

Regionális Szakmai Pedagógus-továbbképző Központ 2024. évi munkaprogramja alapján 

továbbra is számíthatunk egy összekötő erőre pedagógusaink körében. 

 

Öt elismerést ítéltek oda a Vajdasági Gazdasági Kamara 105 éves évfordulóján 
2024. február 1. – PannonRTV 

A 2023-as év legsikeresebb vajdasági üzletemberének Goran Pekezt választották, aki jelentős 

teljesítményeket ért el korporációs-menedzseri munkakörben a nyugat-balkáni régióban. A 

legsikeresebb női vállalkozónak járó díjat Nataša Silađi vehette át, a sikeresen üzemelő, négy 

évvel ezelőtt alapított borászatáért. Elismerésben részesült még a DEM, illetve a Frueko Kft., 

valamint a Vega IT is. Igor Mirović tartományi kormányelnök az ünnepi díjkiosztón elmondta, 

2016-ban még 165 ezer munkanélküli volt a tartományban, mára azonban ez a szám 80 ezerre 

csökkent. Igor Mirović, a tartományi kormány elnöke: „A tartományi kormány költségvetése 

és Vajdaság költségvetése idén mintegy milliárd euró, és tavaly is 40 milliárd dinár 

tőkeberuházásunk volt. Ez 80 beruházást jelent, amelyek egyenként mintegy négy millió eurót 

érnek. A gazdasági ipari övezetek fejlesztésével megkapjuk Vajdaságról a teljes képet, amely 

eddig is és továbbra is marad egy közös csapat, közös vállalkozás része.” 

                 
Új határátkelők és hidak is épülnek Ukrajna és Magyarország között 
2024. február 1. – Karpat.in.ua 

A mostani ukrán-magyar külügyminiszteri találkozó során a felek a határ menti infrastruktúra 

fejlesztésével kapcsolatos kérdésekben is megállapodtak. Többek között új határátkelők 

megnyitásáról, a két országot összekötő új hidak építéséről, illetve a kereskedelmet segítő 

lehetőségek fejlesztéséről. Szijjártó Péter az ungvári sajtótájékoztatón megjegyezte, hogy a két 

ország közötti logisztika további fejlesztést és bővítést igényel. Ez a határátkelők mellett a 

vasúti összeköttetésre is vonatkozik, ami lehetővé teszi a más országokba irányuló élelmiszer 

export felgyorsítását. Viktor Mikita, Kárpátalja kormányzója szerint a határmenti nemzetközi 

infrastruktúra fejlesztése Kárpátalján új lehetőségeket kínál az ukrán vállalkozások számára, 

amelyek ma csak korlátozott hozzáféréssel bírnak a tengeri szállításokhoz. 
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Magyarország támogatta az EU döntését, miszerint 50 milliárd eurós segélyt 

nyújt Ukrajnának 
2024. február 1. – karpataljalap.net 

Az Európai Unió vezetői február 1-i, csütörtöki tanácskozásukon jóváhagyták az Ukrajna 

Facility program keretében 50 milliárd euró Ukrajna számára történő elkülönítését. Ezt 

Charles Michel, az Európai Tanács elnöke jelentette be. „Ez a döntés fenntartható, hosszú távú 

és kiszámítható finanszírozást biztosít Ukrajna számára. Az EU vezető szerepet és felelősséget 

vállal Ukrajna támogatásában. Tudjuk, mi forog kockán” – írta az X közösségi oldalon. Viktor 

Mikita, a Kárpátaljai Megyei Katonai Adminisztráció vezetője szintén megerősítette a hírt, 

kiemelve, hogy Magyarország szintén támogatta a döntést. „Ez Volodimir Zelenszkij elnök, 

Andrij Jermak, az Elnöki Hivatal vezetője és Dmitro Kuleba külügyminiszter nagyszerű 

munkájának eredménye. 

 

Nem engedték be a TEK-et Ukrajnába Szijjártó Péterrel – állítja az ukrán sajtó 
2024. február 1. – Index.hu, karpathir.com 

Kedden megjelent egy olyan sajtóértesülés, miszerint A TEK-esek legfeljebb Magyarország 

területén védhették meg Szijjártó Pétert. A Jevropejszka Pravda a találkozót elemző cikkében 

írt erről. Egyrészt megjegyezték, hogy a külügy által említett halálos fenyegetés létezésére 

vonatkozóan egyelőre nem láttak kézzelfogható bizonyítékot. Ezután ismertették Szijjártó 

hétfő esti Facebook-posztját, amellyel kapcsolatban azt írták: „De van egy apróság. A magyar 

különleges fegyveres erők nem léphettek be Ukrajnába. Tehát Magyarországon ültek, és 

megvárták, hogy a miniszter visszatérjen, csak azért, hogy elkészülhessen velük a közös fotó. 

Hogy megmutassák azt a fenyegetést, amelyet sikerült leküzdeni. Viszont úgy döntöttek, hogy 

erről a részletről nem tájékoztatják a magyar társadalmat”. Arra már nem tértek ki, hogy az 

információ honnan származik, vagy miért ne engedték volna be a TEK-eseket Ukrajnába. A 

kárpátaljai kormányzó, Viktor Mikita is több fotót megosztott a találkozóról. 

 

Johannita – Máltai támogatás kárpátaljai lelkipásztoroknak 
2024. február 1. – Karpat.in.ua 

Véget ért a Magyar Johannita Segítő Szolgálat, a Magyar és a Beregszászi Járási Máltai 

Szeretetszolgálat közös projektje, amely által több mint 300 református lelkésznek és 

görögkatolikus papnak biztosítottak támogatást, száraz élelmiszerek, valamint higiéniai 

termékek formájában. Az egységcsomagok személyenkénti mértéke majd 100 kg volt, az elmúlt 

több mint 6 hónapban pedig összesen több mint 45 tonnányi támogatást juttattak el a 

lelkipásztorok számára, szerte Kárpátalján. Ezt a támogatást köszönte meg az elmúlt nap Nilus 

Luscsák, a Munkácsi Görögkatolikus Egyházmegye apostoli adminisztrátora. A programmal 

főként olyan lelkészeket igyekeztek támogatni, akik a papi hivatásuk mellett nagycsaládban 

élnek. A programba több mint 60 református, valamint 250 görögkatolikus pap került be. 
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Elismerésben részesült a Nagyberegi Tájház 
2024. február 1. – Karpat.in.ua 

A Nagyberegi Tájház nagyban hozzájárul magyar kultúránk megőrzéséhez. Az intézmény a II. 

Rákóczi Ferenc Kárpátaljai Magyar Főiskola tulajdonát képezi, rendszeresen ad otthont 

különböző kézművesnapoknak és a magyar kultúrát bemutató eseményeknek, melyeket a Pro 

Cultura Subcarpathica szervez. A Magyar Közösségépítők Értékszövetsége Egyesület az 

intézményt a legjobb gyakorló intézménykények közé sorolta, s a tájház megkapta a Látópont 

címet. A múzeumot irányító Pro Cultura Subcarpathica közszervezet pályázata eredményeként 

az intézmény csatlakozott az új programhoz a Kárpát-medencei hálózatban. 

 

Egy nagyszőlősi határőr is kiszabadult az orosz fogságból 
2024. február 1. – Karpat.in.ua 

„Újabb nagyszerű hír!” – kezdte Facebook-posztját Viktor Mikita, a Kárpátaljai Megyei Katonai 

Adminisztráció vezetője szerda este. A nagyszőlősi Andrej Koljadenko határőr kiszabadult a 

fogságból. Hősiesen védte az Azovsztalt a többi kollégájával együtt, köszönjük a védőknek az 

elkötelezettségüket és határtalan hősiességüket – írta. „Köszönjük Volodimir Zelenszkij elnök 

csapatának, hogy katonáinkat kiszabadították a fogságból. Ti vagytok a mi hőseink! Büszkék 

vagyunk rátok!” – zárta sorait. 

 

A sorrendben 6. gazdabál Eszéken 
2024. feburár 1. – Kepesujsag.com 

„Hosszú ruhás” hangulat, huszárok, jó vacsora és kiváló zenészek tették emlékezetessé az idei 

gazdabált, a HMDK Gazdakörének hagyományos évnyitó rendezvényét. Az esemény helyszíne 

az eddigi gyakorlatnak megfelelően az eszéki Kristályterem volt. A bejáratnál huszárruhás 

hagyományőrzők köszöntötték a sorrendben hatodik gazdabál vendégeit. A HMDK Gazdakör 

legnagyobb, legrangosabb eseményére Baranya és Szlavónia különböző településeiről érkeztek 

a mezőgazdaságból élők, a vállalkozók, és persze olyanok is, akik nem a gazdatársadalomhoz 

tartoznak. – Örömmel tapasztaljuk, hogy minden évben hatalmas érdeklődés övezi 

rendezvényünket, idén is több mint kétszáz résztvevője volt, és az is bizakodással tölt el 

bennünket, hogy nagyon sok a fiatal a mulatságon. 

 

A HMDK Gazdakör tagjai idén is részt vettek a magyar agrárium legnagyobb 

szakkiállításán 
2024. február 1. – Kepesujsag.com  

A HMDK Gazdaköre szervezésében több mint 50 horvátországi magyar gazda látogatott el a 

HUNGEXPO Budapest Kongresszusi és Kiállítási Központ területén megrendezett 

AGROmashEXPO nevezetű gépkiállításra. Január 24-27. között került sor Budapesten az idei 

AGROmashEXPO és AgrárgépShow, az anyaországi agrárium legrangosabb és legnagyobb 
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szakkiállítására. A négynapos bemutató lehetőséget ad a szakembereknek és az érdeklődőknek 

a mezőgépek, a precíziós gazdálkodás digitális megoldásai, az input anyagok és eszközök 

gyakorlati megismerésére, az újdonságok és legújabb trendek megosztására. A nyolc pavilon 

egy 37 000 négyzetméteres területen helyezkedett el, így az oda látogatókat hatalmas kínálat 

várta a HUNGEXPO Budapest Kongresszusi és Kiállítási Központ területén. 

 

A hétvégén is tartottak magyar kultúra napi rendezvényeket 
2024. február 1. – Kepesujsag.com 

A horvátországi magyar egyesületek még a hétvégén is tartottak összejöveteleket a magyar 

kultúra napja alkalmából. A zágrábi Ady Endre Kultúrkörben ünnepi műsorra és díjátadásra 

került sor, a HMDK Split-dalmát megyei alapszervezete pedig filmvetítéssel emlékezett meg 

erről a napról. Zágráb Január 27-én került sor a zágrábi Ady Endre Magyar Kultúrkör magyar 

kultúra napi rendezvényre. Ezen az eseményen első alkalommal adták át a Koiss László-díjat, 

amelyet Zágráb város magyar kisebbségi önkormányzata alapított. A zágrábi 

bölcsészettudományi kar keretein belül működő Hungarológia Tanszék javaslata alapján az 

elismerést Borna Marčac műfordítónak ítélték oda. 

  

Csapatépítő kiránduláson vettek részt a Várdaróc FC legkisebbjei 
2024. február 1. – Kepesujsag.com 

Hatalmas élmény volt a Várdaróc Futballklub fociakadémiájába járó gyerekeknek a hétvégi 

kirándulás, akik szüleik kíséretében a tököspusztai Bemutató- és Oktatási Központba 

látogattak. A Bemutató- és Oktatási Központ a Kopácsi-rét Természetvédelmi Park területén 

található. Erre a célra a tököspusztai kastélyt alakították át egy uniós pályázat segítségével. A 

kastély felújítása során megőrizték annak eredeti külső formáját, a belső tér azonban teljesen 

átalakult. A kiállításon interaktív módon, különleges hang- és fénytechnikával ellátott 

termekben szerezhettek ismereteket a gyerekek – és természetesen a felnőttek is – a 

varázslatos területről. A kastély történelmi hátterét is meg lehet ismerni teljesen digitalizált 

formában. 

 

Elektronikus sajtó 
 

 

Határok nélkül 
2024. február 1. – Kossuth Rádió 

 

Több mint két év után újra asztalhoz ültek Ukrajna és Magyarország vezető politikusai, azt 

jelenti, hogy kölcsönös szándék van a kapcsolatok normalizálására, helyreállítására, ami 2015 

előtt jellemezte ezt a viszonyt – mondta Magyar Levente, a Külgazdasági- és 
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Külügyminisztérium parlamenti államtitkára. Ígéretesnek nevezte az Ungváron tartott ukrán-

magyar csúcstalálkozót, ami lehetővé teszi a kisebbségek helyzetével foglalkozó szakemberek, 

és a politikusok jövőbeni munkáját.  

 

Véglegessé vált az elnökjelöltek listája Szlovákiában. 10 szlovák és egy magyar indul az államfői 

posztért. Ez utóbbi, Forró Krisztián, a Magyar Szövetség elnöke. Szlovákiában a kilencvenes 

évek végén vezették be a közvetlen elnökválasztást.  

 

Az RMDSZ Maros megyei elnöke Péter Ferenc lemond tisztségéről. Teszi mind ezt azért, hogy 

az idei szuper választási év kampányaiban teljes erőbedobással dolgozhasson.   

 

Tóth Csaba, Arad megye prefektusa az idei választások technikai megszervezéséért, 

lebonyolításáért felel a megyében. Tóth Csaba arról is beszélét, hogy egy szórvány megyében a 

magyar közösség hogy birkózik meg azzal a feladattal, hogy minden választó körben legyen 

urnabiztosa.  

 

A Zrínyi Ilona Szakkollégium a felsőoktatási képzésben részt vevő kárpátaljai magyar 

hallgatókat, oktatókat és kutatókat egyesítő tehetséggondozó műhely, melyet a „Genius” 

Jótékonysági Alapítvány működteti. 23 éve biztosítja a legtehetségesebb hallgatók szakmai 

fejlődéshez szükséges feltételeket. Idén a lehetőséggel 24-en éltek.  

 

Kézműves foglalkozásokat, énekórát és zenészklubot indít hagyományteremtő szándékkal az 

Erdélyi Hagyományok Háza Alapítvány nagyváradi irodája. A programok elsődleges célja az 

autentikus technikák megtanítása szakértők, népi  

 

Valamikor igencsak megbecsült foglalkozás volt a pásztorkodás, ma már unikálisnak számít, 

és nem szerveznek hagyományőrző kurzusokat az utánpótlásnak. A pásztorok ösvényein jár a 

Füleken élő folklorista Varga Norbert, aki dokumentumfilmjében azt is bemutatta, hogy ez 

nem csak egy megélhetés volt, hanem hivatás, sőt egy életforma is.  

 

A farsang a témája az év első játszó- és alkotóházának a temesvári Bartók Béla líceumban. 

Készültek a bohócok, girlandok, felhők, és szivárványok, de a legnagyobb sikernek az arcfestés 

örvendett. Igazán farsangi volt a hangulat. 


